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We’re going to look today at Christians and Christadelphians; at the growth of the Christian Church.

My name is David Simpson.

If I could start by putting this into context; The Old Testament finished about 450 years before Jesus was born. The prophecy of Malachi is the last of the Old Testament writers. And for something like 400 to 450years a complete gap, until John the Baptist.

A new preacher, a new message, a new means of bringing people to God.

He baptized people. And he introduced the Lord Jesus Christ. So in reality Christianity had started.

Then the Lord Jesus Christ started his work

It only lasted for 3 and a half years, and then the people, the leaders, persuaded the Romans to kill him. He’d had such an impact on the country.

He was dead. “We had thought it was he who was going to save Israel, who was going to be our king” said the disciples. And there he was, dead.

The third day, and the terrible and the terrible message that his body had been [apparently] stolen. And it hadn’t been stolen at all. As most of you will realize, he’d come out of the grave. The empty tomb was the proof of that. And from that time people started to gather together and call themselves by this name “Christ’s ones”, or “Christians” and the Christian church had started. 

After the four Gospels, Matthew, Mark Luke and John we turn to the Acts for the doings of the apostles. And in Chapter 1 verse 15 it says that the number of names together were about 120.

Well there had been 12 disciples, there had been 70 missionaries sent out, so 82 turning into 120 isn’t much. Christianity was rather slow to take off.

But then the message. The Lord, Jesus Christ had risen, he’d gone to heaven, the promise was that he’d come back and this was the good news – that’s the word “the Gospel”.

We turn over one page and in Acts of the Apostles chapter 2 verse 41, “the same day were added unto them about 3000s souls”.

So a huge mass baptism of 3000 people, who were converted to Christianity. Now before we go any further a little look at Acts Chapter 2 in the first two or three verses will help us:

“And when the day of Pentecost was fully come they were all with one accord in one place” (Acts 2:1)

Well Pentecost is not really a Bible word in the Old Testament, but it almost certainly dates back to the anniversary of God coming down on the top of Mount Sinai, to give Moses the Law, and that’s the basis of the first five books of the Bible.

So when the anniversary of that has come the disciples were agreeing with each other, in one place

Acts 2:2 “Suddenly there came a sound from heaven as of a rushing mighty wind and it filled all the house where they were sitting”.

Acts 2:3 “And there appeared unto them cloven tongues like as of fire, and it sat upon each of them.”
Acts 2:4 “And they were all filled with the Holy Spirit”
Well think back to Sinai when God came down on the top of Sinai the Mountain was burning, it was a huge fire; one block of fire. On its anniversary in the early days of Christianity, again fire came down, but this time individually. It sat one the people who had gathered there. And a new law was given. Wheras Pentecost had started the Law of Moses with a Sabbath Day, sacrifices, and all the worship which was in the tabernacle of old. Now Christianity has been born in the same way with fire from heaven but it sits on the individuals. And these people are given the gifts of speaking in other languages. This draws the crowds and they all say “we can hear everybody speaking in our own language”. What had happened back in the early chapters of the Bible, after the flood. Men had built a tower to try to reach the heaven and God had confused their languages. “Babel” means confusion.

Here, by a miracle from God, that curse is now revoked and the punishment of not understanding each other is now brought together as one language in memory of the Lord Jesus Christ.

You could say that the Kingdom [of God] is starting.

On now to the Acts of the Apostles chapter 4 verse 4, I read verse 4.

“Many of them which heard the word believed; and the number of men was about 5000”
So Christians are growing

And the next chapter doesn’t actually count them it says 5:14 “multitudes of men and women”
Going through to the end of the book Acts 19:20 “So mightily grew the word of God and prevailed”
So the new church, the new teaching has started, people are listening, people are responding, people are being baptized as they had to – right from the day of John the Baptist.

And Christianity becomes ‘a force to be reckoned with’.

Now, if you look at the time chart you can see that as time before Christ is called “BC”, though of course [King] David wouldn’t know he lived 1000 years before Christ, it’s just our dating for him.

“AD” is after Christ, or ANNO DOMINI, the Latin for “in the year of our Lord”.

As it comes down about the year 30Jesus started to preach, three and half years later he was killed, rose again and went to heaven. And Christianity started.

And time goes on.

We come to about the year 300[AD]. And by now Christianity has swelled outside the walls of Jerusalem, outside the boundaries of Israel, and has now reached Rome, the headquarters of the Roman Empire and the then known world.

And by the year 313[AD] the Emperor Constantine adopted Christianity as his own and said “because I’m the boss you’ve all got to be Christians” Which meant that the soldiers taking Christianity also threatened people to pay the Roman taxes to be Roman citizens. And now to be Christians. And cutting a very long story very short, that’s how [Christianity] came to England. Right the way across Europe, through the Romans.

Well there was a very serious addition to the church at that time.

[325AD Council of Nicea : The Trinity]

Let me just quote from a little booklet ‘Jesus God the Son or the Son of God’ written by Mr. Fred Pearce, and he recounts that in the year 325 the Roman bishops met and they had their first general council, at a place called Nicea. And there they declared that the “Son was from the beginning of the same nature as the Father” 

In other words Jesus and God were one.

Then in 381AD the second council, and that declared that the Holy Spirit was to be worshipped with the Father and with the Son.

Then in 431AD the third general council described Mary as “Mother of God” rather than “mother of Jesus”.

So you can see how man had now built a huge framework around Christianity which had not come from God at all. The long and short of that is, the Trinity was born.

And as the Romans took Christianity out to the countries, they brought with them, to England and to other countries the message that God and Jesus were the same, that the Holy Spirit was to be worshipped, that Mary was the mother of God, and that is the reason why the majority of Christians today around the world believe in three Gods – God the Father, God the Son and God the Holy Spirit.

And to be honest my friends it doesn’t come from the Bible at all, it was invented and added by people.

[Is there a Trinity?]

Let’s now have a brief look at the Scriptures

Three passages from the Gospel of John

John 5:19

John 7:16

John 14:28

Is there a Trinity? Is God really the same as Jesus?

And Jesus as God?

John 5:19 “the son can do nothing of himself but what he seeth the Father do..”
And to me that says that Jesus takes his orders and his authority from God, not being God himself.

John 7:16 “my doctrine is not mine but his that sent me”
In other words, the Lord Jesus Christ has his teaching given to him by God.

I’ll read one more John 14:28 and just the very end of the verse

John 14:28 “my father is greater than I”
So you see how far Christianity brought by the Romans many years ago is different from Bible teaching

Jesus is not God. God is greater than Jesus.

So I can’t believe in the Trinity.

Let alone what all the other Christian churches teach.

Now time went on.

And we’re moving about 1000 years into the Middle Ages about the year 1400 and the Renaissance, the rebirth of knowledge or the quest for knowledge altered everybody’s thinking. The average person in Europe was a slave or a serf to the strong ones, the rich ones, or remained poor.

Religion was the only binding influence.

And one day a week people went to church

But that was in Latin, and few understood it.

Well by coincidence, or of course by the hand of God, soon after this printing was developed. In England by Caxton, in Germany by Guttenberg, and the first book printed and the main publication was the Bible. At the same time people had been trying hard to translate the Bible and put it into local languages. So by the 1500s the Reformation started, the reforming of religious ideas. And this lead to a huge sea-change. People like Tyndale in 1525 had translated or tried to translate the New Testament into the modern English. In the early-middle 1500s King Henry the Eighth wanted to divorce his wife and the church in Rome said no he could not. In fact the Bible says you can’t divorce, it’s a point that we as Christadelphians firmly agree with, but Henry then led the protestors, or the Protestants, and the church of England split away from the church of Rome. So now you’ve got two main branches of Christianity, the Church of Rome and now the Church of England. Martin Luther in Germany did a similar sort of thing and his protestants were known as Lutherans. And still are.

Well in 1611 the Bible, the one I’m using today, was translated into the modern English, as requested by King James. It was authorized by him, and we still call it the Authorized Version.

So Christians in the West now had a Bible in their own language. No longer in Latin.

Well after this a lot of different churches moved away, part of the Protestant movement.

1736 Wesley’s “method” of reading the Bible was adopted by many who then were called the people with the method, or Methodists. And different churches established themselves away from Rome. 1812 Baptists in America.

Think of a family tree, upside down of course, you’ve got the main trunk from Rome, and then splitting into the different churches and the 100s which we have today.

Well time went on.

And in 1914 the 1st World War rocked the World. It was so sad because Christians on one side were fighting Christians on the other side.

And both sides went into their churches to pray for God’s help.

Then 1939 the 2nd World War, even worse.

And the 1948, an event which didn’t really make headline news in religious circles but the Bible had been saying for years that the Jewish people, the Israelis, would come back to their land. And that happened.

And in 1948 they were accepted by the United Nations, as a nation in their own right.

Now this is history. The point which concerns us is this: a very interesting date is the early 1800s.

In 1832 to be precise. And a [London doctor] called John Thomas on a boat going to America was in a huge storm and vowed that if he got off and vowed that if he got off onto dry land safely he would read the Bible for himself and try to find the true message.

Well he did get out safely. He did read the Bible. And after quite a few adventures a group of people joined him who found their beliefs completely different to the average Christian. The other Christian churches were not for them. And they began to be believers in the whole of the Bible. After John Thomas his pupil Robert Roberts, a journalist from Yorkshire, came to settle and preach in Birmingham and thousands of people adopted the new faith. It hadn’t really got a name. Until in 1849 a book was written called ELPIS ISRAEL Greek for “The Hope of Israel”. And that was a summary of the whole of the Bible. The promises to Abraham, repeated to David, made to Mary the mother of Jesus, and taken up by Jesus himself. And the whole of the Bible is linked by the promises to Abraham. 

Well in 1865 the Americans had their Civil War. And some of these new believers in the North found themselves asked to fight, against believers in the South – which obviously they couldn’t do.

They went to petition the American Government

And when asked what their names was, John Thomas coined the word Christ’s brethren CHRISTOU-ADELPHOI in Greek CHRIST-ADELPHIAN in English. 

And that’s how our name started. And it has continued.

But my friends it doesn’t matter at all what our name is.

It doesn’t matter at all what you call your little group.

Or what you call yourself.

There’s only one thing that matters, and that is the message of the Bible

And this is where we turn to the Bible again

In John 14:6 Jesus said

“I am the way and the truth and the life, no one comes to the Father except through me”.

God gave Jesus the authority to say that.

The Lord Jesus Christ is here saying the only possible way to come to God is through himself, the Lord Jesus Christ.

The word Christian, which simply means “someone in Christ”, a believer in Christ, no longer holds good, its got to be a relation of Christ, one who has been baptized, who has been born again.

And then we can come to the Father.

Our prayers will be heard by God through Jesus.

Our new life will be different from the world in which we live and will be come Christ’s.

But, again my friends, it doesn’t matter what you call yourself. It doesn’t matter your name or mine. It doesn’t matter the name of the church we attend. Or the meeting.

It’s a very very personal thing.

If one is adopted into Christ’s family, one’s whole life changes.

And for those of us who have been baptized, and now try to live in Jesus, a completely new life starts. And then when Jesus returns he claims us as his own.

[Jesus’ return.]

Soon my friends Jesus is going to come back 

Revelation 22:20 “Even so come Lord Jesus” is a wonderful prayer in the New Testament.

“Even so, come Lord Jesus”
[THANK YOU FOR WATCHING]

Written and presented by David H. Simpson.


	基督弟兄会辅助演讲会
“演讲人虚拟图书馆”
早期基督徒和现代基督弟兄会
著作人与介绍人：大卫·辛普森
今天我们准备看看基督徒和基督弟兄会；了解基督教会的成长。
我叫大卫·辛普森。
如果我用语言表达:旧约圣经成稿时间约在耶稣出生450年之前。玛拉基书的预言是旧约圣经作者最后的预言。这样从玛拉基到施洗约翰，时间大约跨越了整整400年至450年。
一位新的传教士，一种新的福音，一种使百姓接近神的新办法。
他为百姓施洗。他介绍主耶稣基督。所以，实际上基督教便开始了。
然后主耶稣基督开始了他的工作。
耶稣传教只进行了三年半的时间，后来当时的百姓、领导者都劝罗马人杀死他。他对这个国家有巨大的影响力。
他死了。门徒们说：“我们认为他能拯救以色列，他能做我们的王。”而他却死了。
第三天，传来可怕又惊人的消息，他的尸体好象是被人偷走了。实际上根本没有人盗窃他的尸体。你们中的大部分人都会认识到，耶稣已经走出坟墓。空坟便是证据。从那时起，百姓开始聚集在一起，称自己是“属基督的人”或者“基督徒”，基督教会由此诞生。
在四部福音，即马太福音、马可福音、路加福音和约翰福音之后，我们在使徒行传中了解使徒们的行为。第1章15节说，参加聚会的共有120位。
这样的话，耶稣有12位门徒，又派出70位传教士，所以82位变成120位并不多。基督教的发展缓慢。
但接下来福音传开了。主耶稣基督已经复活、升天，并应许说他会回来，这是好消息– “福音”这个词就是这个意思。
让我们翻过一页来看使徒行传第2章41节：“那一天，门徒约添了三千人。”
所以，有3000人的大洗礼，这些人归于基督教。现在，在我们深入研究使徒行传第2章之前，开头的二、三节对我们有帮助：
“五旬节到了，门徒都聚集在一处”(使徒行传2:1)。
五旬节不是一个真正的旧约圣经用语，但这个词几乎可以肯定追溯到神降临到西奈山顶，赐予摩西律法的周年纪念，摩西律法是圣经最初五部书的基础。
所以，周年到来时，门徒同意在一处相会。
使徒行传2:2：“忽然，从天上有响声下来，好像一阵大风吹过，充满了他们所坐的屋子”
使徒行传2:3：“又有舌头如火焰显现出来，分开落在他们各人头上。”
使徒行传2:4：“他们就都被圣灵充满。”
让我们回想一下西奈山，神降到西奈山顶时，西奈山在燃烧，那是一团大火；一团火焰。在基督教早期的周年纪念，火再次降临，但这次是分别降临各人头上。它落在聚集在那里的信徒。并赐予新的律法。五旬节开始执行摩西的律法，信守安息日、献祭以及在旧会幕里的所有崇拜。现在，基督教的诞生方法相同，火从天上降下，分别落在各人的身上。这些人得到了说方言的礼物。这吸引了众人，他们都说：“我们能听到人人讲我们自己的语言。”让我们想想圣经早期的章节，洪水过后发生了什么？人们建造了一座塔，想通天，神混淆了他们的语言。“巴别塔”就是变乱的意思。
这里，出于神的奇迹，诅咒已被废除，相互不理解的惩罚被取消，取而代之的是，大家可以消除语言隔阂聚集在一起共同纪念主耶稣基督。

你可以说神国已经开始。
让我们回到使徒行传第4章第4节，读一读第4节。
“但听道之人有许多信的，男丁数目约到五千。”
所以，基督徒的人数还在增加。
下一章没有具体指出实际上的数量，5:14说：“连男带女很多。”
使徒行传的后面19:20说：“主的道大大兴旺，而且得胜，就是这样。”
所以，新的教会、新的教训已经开始，百姓在听，百姓作出反应，百姓在受洗，因为从使徒约翰的时代开始，他们必须受洗。
基督教成了一种“值得注意的力量。”
现在，如果看一下时间表，我们可以看出，在基督之前被称作“BC”，当然大卫王不知道他生活在基督之前1000年，那只是我们对他的纪年。
“AD”是基督之后或者ANNODOMINI（主的生年），在拉丁语中是“我们主的年。”
耶稣在30岁时开始传教，三年半后被杀死，复活、升天。基督教开始。
时光飞逝。
我们回到大约公元300年。现在基督教已经在耶路撒冷之外发展壮大，走出以色列的国界，传到罗马，帝国的总部，然后闻名于世。
公元313年，君士坦丁王采用基督教作为自己的宗教，说：“因为我是上司，你们大家都得做基督徒。”这意味罗马士兵除了要向市民征收罗马税之外，还要接受基督教。就这样他们变成基督徒。长话短说，基督教就这样到了英国。基督教通过罗马人传遍了欧洲。
在那个时候，教会增加很多附加物。
[公元前325年尼西亚会议:三位一体]
让我引用一本由佛瑞德·皮尔斯著作、叫做“耶稣是子神还是神子” （‘Jesus God the Son or the Son of God）的小册子，他叙述罗马主教在公元325年相聚，召开第一次大公会议，地点在尼西亚。那里他们宣布“圣子从一开始就有和父一样的本质。”
换句话说，耶稣和神是一位。
后来在公元381年，召开第二次会议，宣布圣灵要和圣父、圣子一样受到崇拜。
接着在公元431年，第三次会议把玛利亚更多的描写成“神的母亲”，而不是“耶稣之母”。
所以，你们可以看到人们如何为基督教构筑了一个巨大的框架，但并非由神而来。总而言之，三位一体诞生了。
罗马人把基督教带到其他国家，他们带到英国和其它国家，传播消息说神和耶稣是同一位的，圣灵也要受拜，玛利亚是神的母亲，所以，今天全世界大多数的基督徒都信仰三个神–圣神、圣子和圣灵。
我的朋友，诚实地说，它不是来自圣经，它是人们发明和增加的内容。
[有三位一体吗?]
现在让我们简单地回顾一下圣经
约翰福音有三段经文
约翰福音5:19
约翰福音7:16
约翰福音14:28
[有三位一体吗?]神真的与耶稣相同吗?
耶稣是神吗?
约翰福音5:19“子凭着自己不能做什么，惟有看见父所做的，子才能做…”
对于我来说，这经文告诉说耶稣执行神的吩咐和权柄，自己不是神。
约翰福音7:16：“我的教训不是我自己的，乃是那差我来者的。”
换句话说，主耶稣基督的教训都是神赐教给他的。
我还要再读一句约翰福音14:28，这节的末句。
约翰福音14:28“因为父是比我大的”
所以，你们可以看出罗马人多年前传授的基督教离圣经的教训有多远。
耶稣不是神。神比耶稣大。
所以，我不能信三位一体。
更别提其它所有的基督教教会传播什么教训了。
现在时间又向前推进了。
我们前进大约1000年，来到大约1400年中世纪的文艺复兴时期，新生的知识或者寻求知识改变了每个人的思维。欧洲的普通人是奴隶，或者是强者、富人的农奴，或者是贫穷人。
宗教是惟一有影响力的。
人们每周一天去教会。
但教会使用拉丁语，很少人能理解。
或者出于偶然，或者确切地说是出于神的手，此时印刷术发明了不久。无论是英国的卡克斯顿还是德国的加顿伯格，第一本印刷的书和主要的出版物都是圣经。同时，百姓努力翻译圣经，把它们翻译成当地的语言。所以，十六世纪初宗教思想的改革开始了。这导致了翻天覆地的变化。廷代尔等人在1525年已经翻译或者努力翻译新约圣经成现代英语。十六世纪早中期，国王亨利八世想和妻子离婚，罗马的教会不同意。事实上圣经说过你们不能离婚，这一点我们基督弟兄会坚决认同，但亨利后来领导抗议者，或新教徒及英国圣公会与罗马教会决裂。所以，我们现在主要有两个分支的基督教，即罗马的教会与英国圣公会。德国的马丁•路德做了类似的事情，他的新教徒被称作路德派教徒，一直到现在。
1611年应国王詹姆士的要求，圣经，即我今天使用的圣经被翻译成现代英语。这件事得到了国王的许可，我们仍称之为钦定版。
所以，西方的基督徒现在有了自己语言的圣经。不再是拉丁语。
从此以后，有很多不同的教会退出天主教，这是新教徒运动的一部分。
1736年许多人采用韦斯利的阅读圣经“方法”，这些人被称作该方法的教徒，或卫理公会派教徒。他们在远离罗马的地方建立不同的教会。1812年浸信会（Baptists）在美国成立。 
想像一颗家族树，当然是倒过来的，你们从罗马可得到主干，然后分裂成不同的教会，今天我们有了100多家教会。
时光流逝。
1914年第一次世界大战震憾了世界。战争令人感到悲哀，因为一方的基督徒与另一方的基督徒战斗。
交战双方都上教堂祈求神的帮助。
后来在1939年，第二次世界大点爆发，情况更加糟糕。
1948年，有件大事真值得我们宗教界大书特书，圣经一直说犹太人、以色列人将返回他们的土地。那件事情发生了。
1948年他们被联合国接纳为拥有独立主权的国家。
现在这已是历史。与我们有关的一件极其有趣的事情发生在十九世纪早期。
精确地说，是在1832年。一位名叫约翰•托马斯的伦敦医生在去美国的船上遇到了巨大暴风雨，他发誓如果能安全到岸，他将亲自阅读圣经，并试图找到真正的信息。
他果真安全地上了岸。他确实读了圣经。经过数次冒险经历后，有一群人和他在一起，他们发现自己的信仰完全不同于普通的基督徒。其它的基督教会不适合他们。他们开始做整部圣经的信徒。在约翰托马斯之后，他的学生罗伯特•罗伯茨，一位约克郡的新闻工作者过来定居，并在伯明翰传教，数千人采纳了这个新的信仰。这个信仰没有名称。直至1849年，出版了一本叫做ELPISISRAEL的书，书名在希腊语中的意思是“以色列的希望”。这本书概括了整部圣经。对亚伯拉罕的应许，重复给大卫的应许，对耶稣母亲玛利亚的应许，耶稣亲自成就的应许。整部圣经都通过神对亚伯拉罕的应许联系起来。
1865年美国爆发内战。北方的一些新信徒被当局要求攻打南方的信徒–他们显然不愿意这样做。
他们向美国政府发出请求。
政府询问他们的名称，约翰•托马斯用希腊语写下了基督弟兄CHRISTOU-ADELPHOI，即英语的CHRIST-ADELPHIAN。
这便是我们名称的来历。它就这样延续了下来。
但我的朋友们，叫什么名并无关紧要。
怎么称呼自己的团体或如何称呼自己都无关紧要。
重要的只有一件事情，那就是来自圣经的信息
所以，我们再次回到圣经中。
耶稣在约翰福音14:6中说：
“我就是道路、真理、生命；若不藉着我，没有人能到父那里去。”
神给了耶稣说话的权柄。
主耶稣基督在这里说的是，去神那里惟一可行的办法是通过他自己——主耶稣基督。
基督徒这个词意思简单地说是“在基督里的人”，信仰基督的人，不仅仅局限于做善事，而与基督有关系，是那些受洗、重生的人。
然后我们能到天父那里去。
我们的祈祷通过耶稣能被神听到。
我们的新生不同于我们现在生活的世界，我们将成为基督里的人。
但我还得说，我的朋友们，你们如何称呼自己无关紧要。你们叫什么名字，我叫什么名字没有关系。你们参加的教会或聚会用什么名称没有关系。
那只是非常非常私人的事情。
如果一个人被基督的大家庭所接纳，则他的整个生命都改变了。
我们这些已经受洗的人，现在要尽力生活在基督里，这是完全新生的开端。那么，当耶稣返回时，他将称我们为他的子民。
[耶稣的再临。]
我的朋友们，耶稣不久就要回来了
启示录22:20“主耶稣啊，我愿你来”是新新圣经中极妙的祈祷。
“主耶稣啊，我愿你来”
[谢谢观看]
著作人与介绍人：大卫·辛普森



